
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 8/1/2025 
 

Της:   Αθανασίου Μαρίας, Βουλευτού Β΄2 Δυτικού Τομέα Αθηνών  

 
ΠΡΟΣ:  Την κ. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης   
 
 

ΘΕΜΑ:  «Ανάγκη για επίσπευση της έκδοσης της εγκυκλίου που θα διευθετεί τις συνθήκες 

και προϋποθέσεις υπό τις οποίες θα συνυπολογίζονται στην κύρια σύνταξη 
δικαιούχων ασφαλισμένων στο ΝΑΤ κατοχυρωμένα ένσημα σε άλλα Ασφαλιστικά 
Ταμεία» 

 

 

Κυρία Υπουργέ, 

Παλαιός συνταξιούχος του Ναυτικού Απομαχικού Ταμείου (ΝΑΤ) ο οποίος έχει κατοχυρωμένα  

παλαιά ένσημα στο πρώην Ασφαλιστικό Ταμείο ΤΕΒΕ που αντιστοιχούν σε 15 έτη και 6 μήνες, 

έχει καταθέσει στον Ασφαλιστικό φορέα ΕΦΚΑ αίτημα για τον συμψηφισμό αυτών των 

ενσήμων στο ποσό σύνταξης που δικαιούται, από τις αρχές του έτους 2021. Τρία χρόνια μετά, 

η τελική απάντηση που έλαβε ο ανωτέρω από τον ΕΦΚΑ στο ερώτημά του περί του αν θα 

συμψηφιστούν τα εν λόγω επιπλέον ένσημα στην τελική σύνταξή του, αναφέρει ότι έχει σταλεί 

σχετικό αίτημα, από το 2016, στο Υπουργείο σας για να εκδοθεί η απαραίτητη εγκύκλιος που 

θα αφορά στους παλαιούς συνταξιούχους του ΝΑΤ οι οποίοι έχουν κατοχυρώσει ένσημα και 

σε άλλα Ασφαλιστικά Ταμεία και η οποία θα διευθετεί λεπτομερώς τις συνθήκες και τις 

προϋποθέσεις απολαβής του αναλογούντος πρόσθετου μεριδίου σύνταξης από μέρους τους. 

Προς απογοήτευση του ανωτέρω, η ως άνω απάντηση δήλωνε, κιόλας ότι, δεν γνωρίζουν οι 

αρμόδιες Υπηρεσίες που υπάγονται στο Υπουργείο σας πότε θα εκδοθεί η επίμαχη εγκύκλιος 

και ότι είναι αρκετά άτομα που την αναμένουν. Το τελευταίο αναφερόμενο προκαλεί εύλογα 

ερωτήματα για την πρόθεσή σας να ληφθούν οι αναγκαίες πρωτοβουλίες για την επίσπευση 

της έκδοσης της ανωτέρω αναφερόμενης σχετικής εγκυκλίου, προκειμένου να  διευθετηθεί 

αυτό το χρονίζον συνταξιοδοτικό πρακτικής φύσης ζήτημα των ως άνω ενδιαφερόμενων, η μη 

επίλυση του οποίου προκαλεί οικονομικές δυσχέρειες σε κατεξοχήν μη εύπορους 

συνταξιούχους, που βιοπορίζονται μόνον από τη μηνιαία σύνταξή τους, εν μέσω μιας εποχικής 

συγκυρίας, όπου το κόστος αγοράς αγαθών και πάσης φύσης υπηρεσιών, κατεξοχήν, δε, 

ιατρικών, βρίσκεται σε υπέρογκα ύψη.  

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

2525

Ημερομ. Κατάθεσης:

8/1/2025



 

 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

 

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 

 

Πότε θα εκδοθεί η επίμαχη εγκύκλιος που θα διευθετεί τις συνθήκες και τις προϋποθέσεις 

συνυπολογισμού των εκτός του ΝΑΤ κατοχυρωμένων ενσήμων στην τελικά αποδιδόμενη 

σύνταξη που λαμβάνουν δικαιούχοι ασφαλισμένοι στο ΝΑΤ, καθώς, η μη επίλυση αυτού του  

χρονίζοντος συνταξιοδοτικού πρακτικής φύσης ζητήματος των ως άνω ενδιαφερόμενων, 

προκαλεί οικονομικές δυσχέρειες στους παραπάνω αναφερόμενους κατεξοχήν μη εύπορους 

συνταξιούχους, που βιοπορίζονται μόνον από τη μηνιαία σύνταξή τους, εν μέσω μιας εποχικής 

συγκυρίας, όπου το κόστος αγοράς αγαθών και πάσης φύσης υπηρεσιών, κατεξοχήν, δε, 

ιατρικών, βρίσκεται σε υπέρογκα ύψη; 

 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

Αθανασίου Μαρία 

 

 

 

 




